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§ 93/2025  Godkännande av ärendelista 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut: 

Ärendelistan godkänns. 

  

Malin Åman (C) utses till justerare. 
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§ 94/2025  Yttrande angående Etableringsboendelagen– ett nytt system 
för bosättning för vissa nyanlända SOU 2025:35 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut: 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta, 
 
Olofströms kommun lämnar svar på promemorian SOU 2025:35 Etableringsboendelagen - 
ett nytt system för bosättning för vissa nyanlända enligt nedan yttrande. 

Ärendebeskrivning 
Jimmy Eskesjö, beredskaps- och integrationssamordnare, föredrar ärendet. 
 
Olofströms kommun är en av remissinstanserna som kan lämna synpunkter på förslagen i 
Arbetsmarknadsdepartementets promemoria. I den föreslås ett nytt system för bosättning för 
vissa nyanlända. Syftet är att öka kommunernas inflytande över mottagandet av nyanlända 
och skapa goda förutsättningar för ett likvärdigt, enhetligt och flexibelt mottagande i 
kommunerna.  

Yttrande/Bedömning  
8.1 Förslag: Det ska framgå av etableringsboendelagen att det vid fördelningen av de 
nyanlända som får omfattas av anvisning till kommuner ska tas hänsyn till 
– kommunens önskemål  
– kommunens arbetsmarknadsförutsättningar  
– kommunens befolkningsstorlek  
– kommunens sammantagna mottagande av nyanlända och ensamkommande barn  
– omfattningen av asylsökande som vistas i kommunen  
– omfattningen av utlänningar med tillfälligt skydd som omfattas av lagen om 
mottagande av asylsökande m.fl. som vistas i kommunen  
– förutsättningarna för en nyanländ att hitta en bostad på den ordinarie 
bostadsmarknaden i anvisningskommunen när den period med rätt till 
etableringsboende som följer av lagen löpt ut  
– förekomsten av områden med problem kopplat till utanförskap.  
- Av etableringsboendelagen ska även framgå att regeringen får meddela föreskrifter 
om vilka kriterier, utöver de som anges i lagen, som får beaktas vid fördelningen av de 
nyanlända som får omfattas av anvisning till kommuner. 

Avstyrks: Att merparten av boendelagens kriterier behålls är bra då Olofströms kommuns 
integrationsprocess fungerar väl utifrån dessa kriterier. Det blir dock viktigt att framföra att 
förändrad lagstiftning enligt etableringsboendelagen som ger större utrymme till önskemål för 
kommunerna kan resultera i en ojämn fördelning då kommunerna har olika intressen som 
speglar önskemålen, det blir därför viktigt för regeringen att följa tillämpningen av lagen då 
det inte finns några sanktioner för kommuner som inte fullgör sina skyldigheter.  

8.3.3 Länstal ska inte längre fastställas 
Avstyrks: Att bygga en integrationsprocess på kommunernas önskemål kommer inte ge 
förutsättningar för en god integration. Olofströms kommun menar att fastställda länstal ger en 
struktur och ett förhållningssätt där kommunerna i länet vet vad som väntar och kan planera 
eventuella inköp och påbörja dialog med mellan varandra och lokala aktörer som bidrar till 
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integrationsprocessen. Då kommunerna har olika förutsättningar och olika resurser blir det 
viktigt att ha klara förutsättningar som inte innebär förändringar under processens gång. 
Oförberedda förändringar i processen innebär stor arbetsbörda och kan även innebära 
behov av övriga resurser som innebär en ekonomisk belastning för mindre kommuner i 
synnerhet. Länstal ger en beredskap och kapacitetsförberedelse för kommunerna.  

8.1 Förslag: Det ska framgå av etableringsboendeförordningen att  
– Migrationsverket ska ta fram en modell (fördelningsmodell) för att beräkna 
fördelningen av de nyanlända som får omfattas av anvisning till kommuner  
– givna kriterier ska viktas i fördelningsmodellen så att de relativa förutsättningarna 
för integration avgör hur de nyanlända fördelas mellan kommuner  
– om kommuntal överskridits med stöd av bestämmelsen om att beakta barnets bästa 
ska antalet nyanlända som fördelas till berörda kommuner med hjälp av 
fördelningsmodellen så snart som möjligt minskas med det antal som motsvarar 
överskridandet  
– Migrationsverket ska redogöra för hur kriterierna viktas, vilken statistik som 
används vid beräkningen samt vilka överväganden och antaganden som gjorts  
– redogörelsen ska hållas tillgänglig på Migrationsverkets webbplats – 
fördelningsmodellen ska utvärderas kontinuerligt och revideras vid behov – vid 
framtagande, utvärdering och revidering av fördelningsmodellen ska Migrationsverket 
samråda med Arbetsförmedlingen, länsstyrelserna och Boverket samt inhämta 
synpunkter från Sveriges Kommuner och Regioner – Arbetsförmedlingen, 
länsstyrelserna och Boverket ska bistå Migrationsverket vid framtagande, utvärdering 
och revidering av fördelningsmodellen. 

Tillstyrks: Med förändrade riktlinjer för mottagning krävs även en uppdaterad 
fördelningsmodell där hänsyn tas till de kriterier som ger kommunerna möjlighet att planera 
sin integrationsprocess. Precis som är föreslaget visar är det viktigt att myndigheter som 
Arbetsförmedling, Boverket och Migrationsverket formar och tar fram modellen då dessa 
instanser ofta sitter på detaljerad information gällande kommunernas förutsättningar som 
exempelvis arbetslöshet. Olofströms kommun vill dock framhäva relevansen i att involvera 
SKR och beakta de synpunkter som finns på lokal nivå, på så sätt involveras kommunerna 
centralt och det ges en helhetsbild över kommunernas synpunkter istället för enskilda 
synpunkter som kan tänkas gagna de kommuner med starka resurser. SKRs tydliga närvaro 
kan tänkas addera vid utvärdering av fördelningsmodell. 

8.4.3 förslag: Det ska framgå av etableringsboendeförordningen att – Migrationsverket 
ska ta fram en modell (takmodell) som med beaktande av mottagandebehovet 
respektive anvisningstalet, kommunens relativa förutsättningar för integration och 
kommunens möjlighet att få en viss lägsta tilldelning beräknar ett tak (kommuntak) för 
hur många fler nyanlända än vad som följer av fördelningsmodellen kommunen 
maximalt får tilldelas  
– Migrationsverket ska redogöra för vilka överväganden och antaganden som gjorts  
– redogörelsen ska hållas tillgänglig på Migrationsverkets webbplats – takmodellen 
ska utvärderas kontinuerligt och revideras vid behov  
– vid framtagande, utvärdering och revidering av takmodellen ska Migrationsverket 
samråda med Arbetsförmedlingen, länsstyrelserna och Boverket samt inhämta 
synpunkter från Sveriges Kommuner och Regioner, Arbetsförmedlingen, 
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länsstyrelserna och Boverket ska bistå Migrationsverket vid framtagande, utvärdering 
och revidering av takmodellen.  

Avstyrks: Takmodellen blir motsägelsefull i förhållande till utredningens syfte till förbättring 
att skapa större flexibilitet för kommunerna. Utredningen beskriver (5.2.7) själv att det under 
2023 fanns kommuner som önskade både ett lägre och högre mottagande än vad som följde 
av fördelningsmodellen. Med införande av takmodellen ges inte möjligheten att ta emot fler 
om situationen skulle kräva eller göra det möjligt. Flexibiliteten blir därför lidande. Vid 
framtagande av takmodellen ska Migrationsverket inhämta synpunkter från SKR. Kommunen 
är central och är den som har kännedom om kapaciteten och vilka förutsättningar som finns 
för ett utökat mottagande, SKR bör därför vara med i det faktiska framtagandet av 
takmodellen. Ges inte kommunerna möjlighet till att göra inspel till framtagandet kan detta 
tänkas påverka den samverkan som finns mellan kommunerna i fråga om mottagande då 
takmodellen, utefter hur den framställs i utredningen, motverkar flexibilitet.  

9.2 Förslag: Det ska framgå av etableringsboendeförordningen att kommuntalen får 
överskridas endast om det är nödvändigt för att kunna beakta barnets bästa. 

Tillstyrks: Barnets bästa är det som hela tiden ska eftersträvas och det blir därför viktigt att 
lagstiftning utformas i överensstämmelse med barnkonventionen. På så sätt är det möjligt för 
barn att komma till Olofströms kommun och kommuntalen sätter inga hinder för integration, 
på så sätt beaktas barnets bästa. Olofströms kommun vill tydligt framföra, med de nya 
förslagen i utredningen i beaktan, att kommunerna behöver vara medvetna om att de kan 
behöva justera sina resurser och planering för att hantera ett ökat antal nyanlända barn, 
särskilt när det gäller boende, skola och sociala tjänster. Det är därför viktigt att dialogen 
mellan migrationsverket och kommunen är god och kontinuerlig.  

9.4 Förslag: Det ska framgå av etableringsboendeförordningen att Migrationsverket för 
varje år ska ta fram en prognos över hur många nyanlända som varje kommun 
kommer att få anvisade per månad under året. Om anvisningstalet och kommuntalen 
reviderats under innevarande kalenderår ska Migrationsverket ta fram en reviderad 
prognos över hur många nyanlända som varje kommun kommer att få anvisade per 
månad under resten av året. Om kommuntal reviderats efter en överenskommelse 
mellan kommuner ska Migrationsverket ta fram en reviderad prognos över hur många 
nyanlända som de berörda kommunerna kommer att få anvisade per månad under 
året.  

Tillstyrks: En ökad transparens mellan Migrationsverket och kommunerna är något 
Olofströms kommun ställer sig positiva till. En given prognos för anvisningstal per månad 
kommer ge Olofströms kommun möjlighet till att påbörja processer kopplat till bland annat 
bosättningsförfarandet. Detta förutsätter att Olofströms kommun får tydlig information med 
god framförhållning vid förändringar och revideringar av anvisningstalet.  

9.8 Förslag: Det ska framgå av etableringsboendeförordningen att Migrationsverket till 
den ansvariga nämnden i den kommun som – anvisats att ta emot en nyanländ ska 
lämna de uppgifter om en nyanländ som behövs för att kommunen ska kunna 
förbereda sitt mottagande av den nyanlände – ansvarar för att ordna 
etableringsboende i förekommande fall ska lämna uppgift om när en nyanländ 
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upphörde att vara registrerad och boende på Migrationsverkets asylboende samt om 
att en nyanländ vid ett tidigare tillfälle haft rätt till etableringsboende. 

Tillstyrks: Att Migrationsverket lämnar uppgifter om förutsättningar, i god tid, inför anvisning 
är högst relevant. Det blir viktigt att Migrationsverket informerar om den status som finns 
kopplat till en anvisning. Detta kan också göras gällande särskilda behov, hälsotillstånd och 
kontaktuppgifter.  

10.3 & 10.4  
10.3 Förslag: Det ska framgå av etableringsboendelagen att  
– en nyanländ som omfattas av en anvisning enligt etableringsboendelagen har rätt till 
etableringsboende under 36 månader från det att den nyanlände tagits emot av en 
kommun  
– en nyanländ som när den till följd av folkbokföring upphörde att omfattas av lagen 
om mottagande av asylsökande m.fl. bodde i ett boende som en kommun ordnat efter 
en anvisning enligt den lagen har rätt till etableringsboende under 36 månader från det 
att den nyanlände upphörde att omfattas av den lagen  
– för en nyanländ som vid ett tidigare tillfälle haft rätt till etableringsboende ska 
perioden med rätt till etableringsboende dock beräknas från det att den nyanlände 
första gången erhöll rätt till etableringsboende. Förslag 10.4: Det ska framgå av 
etableringsboendelagen att om en nyanländ som ordnat sitt eget boende därefter 
önskar nyttja sin rätt till etableringsboende ska den nyanlände meddela kommunen 
minst två månader innan den nyanlände önskar att kommunen ordnar ett boende. 

Avstyrks: Olofströms kommun menar att det kommer bli ohållbart för Olofströms kommun 
att hela tiden stå redo för mottagande utan förvarning. Olofströms kommun menar att har 
individen tackat nej till en anvisning så är detta fallet. Som det står beskrivet i utredningen 
har den nyanlände rätt till etableringsboende även om den nyanlände inte nyttjar anvisningen 
direkt. En nyanländ kan därför välja att omfattas av en anvisning för att erhålla rätt till 
etableringsboende även om den inte har för avsikt att flytta till den anvisade kommunen 
direkt. Detta skapar trygghet för den nyanlände men en ohållbar situation för kommunen då 
det kommer resultera i stora administrativa påfrestningar och resurser i from av personal 
kommer behöva tillsättas.  

15. Förslag: Det ska framgå av förordning om statlig ersättning för insatser för vissa 
utlänningar att schablonersättning ska lämnas för följande kostnader för en utlänning 
som kommunen är skyldig att ordna etableringsboende för enligt 
etableringsboendelagen:  
– Kostnader för stöd i att söka bostad.  
– Vissa kostnader kopplade till rätten till etableringsboende. Ersättningen ska vara – 
7,65 procent av prisbasbeloppet för en person under 20 år,  
– 15,30 procent av prisbasbeloppet för en person som har fyllt 20 år men inte har 
uppnått riktåldern för pension, och  
– 7,65 procent av prisbasbeloppet för en person som har uppnått riktåldern för 
pension. Ersättningen ska betalas ut vid utgången av månaden efter den månad då 
utlänningen togs emot i kommunen. Ersättningens storlek ska beräknas utifrån 
utlänningens ålder när denne erhöll rätt till etableringsboende enligt 
etableringsboendelagen. Beloppet ska avrundas till hela krontal. 
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Avstyrks: Att en schablonersättning betalas ut är bra och ger kommunen möjlighet att 
planera och budgetera. Utredningen menar dock att arbetstiden för beräknas till sammanlagt 
tio timmars arbetstid per nyanländ, varav nio timmar avser stöd i att söka bostad och en 
timme avser att informera om rätten till etableringsboende. Olofströms kommun motsätter sig 
timantalet och bedömer att arbetstiden felbedömt. Med förändrad lagstiftning höjs 
kommunens ansvar och skyldigheter vilket i kombination med bland annat administrativt 
arbete och iordningsställande av lägenheter bedöms ta längre tid. Kommunerna kommer 
krävas minst lika mycket tid då ansvaret blir större. Det ekonomiska förhållandet är redan 
idag ansträngt för kommunerna. Med förslaget i beaktan innebär detta att ersättningen 
kommer bli mindre vilket inte är skäligt i förhållande till vad som krävs och den 
arbetsbelastning som förslaget i sin helhet kommer att innebära. 

Det ges förslag om att ersättningens storlek baseras på ålder, detta borde inte göra någon 
skillnad då mottagningsprocessen är den samma oberoende ålder. Ett förslag för regeringen 
att ta med sig är att kommunerna behöver att startbelopp för varje anvisning vilket avser 
beredskap för att tillhandahålla och iordningsställa boenden samt avveckling och 
återställanden av boenden. 

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Barnrättsperspektivet är något som hela tiden är återkommande och tas i beaktan i 
promemorian. Det beskrivs med tydlighet att de föreslagna författningarna överensstämmer 
med barnkonventionen. Det nya systemet för bosättning tar upp följande regleringar som 
verkar för barnets bästa: 

-Kommuntalet får överskridas om det är nödvändigt för att kunna beakta barnets bästa. 

-Ärenden som inkluderar barn ska ha förtur vid anvisningar. 

-Barn har individuell rättighet till etableringsboende som inte är villkorad. 

Det är viktigt att boendesituationen för barn är hållbar och stabil för deras möjlighet till en god 
integration. En otrygg boendesituation som innebär många flyttar resulterar även i 
exempelvis avbruten skolgång och förändrade sociala interaktioner, vilket kan tänkas kan ha 
en påverkan på barns välbefinnande. Det finns tendenser i utredningen som kan göra att 
processen medför flera flyttar då etableringsboendet är tillgängligt under 36 månader utan att 
anvisningen behöver bo i boendet utan kan bo på annan adress som anvisningen själv har 
ordnat med för att i framtiden bestämma sig för att flytta till ett etableringsboende. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Promemorian ”Etableringsboendelagen– ett nytt system för bosättning för vissa nyanlända 
SOU 2025:35”  

Slutgiltigt beslut skickas till 
Arbetsmarknadsdepartementet enligt instruktioner i remissmissiv 
Beredskaps- och integrationssamordnare J.E 

  



 Protokoll 11(35) 
 Sammanträdesdatum  
 2025-05-27  

 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 

KSAU § 95/2025  KS 2023/43  
  

§ 95/2025  Holjebadet information om entreprenad 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut: 

ÄTA 39 godkänns. 

Ärendebeskrivning 
Anne Berntsson, entreprenadupphandlare, föredrar ärendet och informerar om projektet 
Holjebadet. Avstämning av tidsplan och projektekonomi. Information om mindre 
förändringar/klargöranden i projektet. Det kommer även att finnas möjlighet att ställa frågor 
om projektet. 

Tjänstemannastyrgruppen föreslår att följande aviserade ÄTA godkänns:  

- 39 Byte av liner i 25-metersbassängen samt byte av plattsättning inklusive tätskikt på golv 
runt pool fram till ränna. 

Finansiering 
Budgetram för åtgärden finns reserverad i budget för årets komponentbyte 

Föreslagen ÄTA uppgår till drygt 4 miljoner kronor. Exakt kostnad kan inte definieras förrän 
rivning av kakelkanten utförts det vill säga när arbetet inletts. 

Totalt uppgår tidigare godkända ÄTA till 802 tkr.  

Föreslagna ÄTA i detta beslut uppgår till 4 000 tkr vilket ger en total kostnad av 4 802 tkr. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse  
2025-05-20 Holjebadet ÄTA-sammanställning 

Beslutet skickas till 
Fastighetssamordnare A.B 
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§ 96/2025  Holjegården information om entreprenad 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut: 

ÄTA 57, 60, 61, 62 och 63 godkänns. 

Ärendebeskrivning 
Entreprenadupphandlare informerar om projektet Holjegården. Avstämning av tidsplan och 
projektekonomi. Information om mindre förändringar/klargöranden i projektet. Det kommer 
även att finnas möjlighet att ställa frågor om projektet.  

63 stycken ÄTA (Ändring/Tillägg/Avdrag) har föreslagits av entreprenören eller av 
kommunens tjänstemän. Dessa har sammanställts i bifogad ÄTA-sammanställning.  

Tjänstemannastyrgruppen föreslår att följande aviserade ÄTA godkänns:  

- 57 ändring av brandklass av permobilgarage från EI30 till EI60 
- 60 el-uttag för micro och köksfläkt 
- 61 tillkommande nödljus 
- 62 tillkommande dörrautomatiker 
- 63 tillkommande passage/dörrautomatiker  

Finansiering 
Ovanstående ÄTA ryms inom projektbudget.  

Totalt uppgår tidigare godkända ÄTA till 1 927 tkr.  

Föreslagna ÄTA i detta beslut uppgår till 779 tkr vilket ger en total kostnad av 2 706 tkr. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse  
Holjegården ÄTA-sammanställning 2025-05-20 

Beslutet skickas till 
Fastighetssamordnare A.B 
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§ 97/2025  Information och dialog angående JO-anmälan om 
socialnämnden 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut: 

Informationen tas till dagens protokoll. 

Ärendebeskrivning 
Socialnämndens presidium, socialförvaltningschef och chef för individ- och familjeomsorg 
bjuds in till kommunstyrelsens arbetsutskott för att informera om den JO-anmälan som 
nyligen riktat kritik mot socialnämnden i Olofströms kommun. Dialog förs kring JO-anmälan 
och dess innehåll för att informera om nuläge inom socialnämnden. 
 
Information ges om vidtagna åtgärder och framtidsbild. 

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Perspektiven anses inte påverkas av beslutets karaktär. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

KSAU § 98/2025  KS 2025/935  
  

§ 98/2025  Svar på revisorernas granskningsrapport av ekonomistyrning 
i socialnämnden 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut: 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta, 
 
Olofströms kommun lämnar svar på granskningsrapport av ekonomistyrning i socialnämnden 
med nedan yttrande. 

Ärendebeskrivning  
Janni Hedlin, tillförordnad socialförvaltningschef, föredrar ärendet. 
 
Ärendet har tidigare behandlats i socialnämndens arbetsutskott § 137/2025 samt i 
socialnämnden § 80/2025. 

På förtroendevalda revisorernas uppdrag har KPMG genomfört en granskning av rubricerat 
område. Syftet med granskningen var att bedöma om socialnämnden säkerställt en 
ändamålsenlig ekonomistyrning med tillräcklig intern kontroll, samt om kommunstyrelsen 
utövat en ändamålsenlig uppsikt över nämndens ekonomistyrning. Deras samlade 
bedömning utifrån granskningens syfte är att socialnämnden delvis säkerställt en 
ändamålsenlig ekonomistyrning med tillräcklig intern kontroll, samt att kommunstyrelsen i allt 
väsentligt utövat en ändamålsenlig uppsikt över nämndens ekonomistyrning.  
Socialnämnden har fått rapporten för yttrande.  
Vid socialnämndens arbetsutskott beslutades att man ställde sig bakom skrivelsen men med 
ett tillägg avseende förtydligande avseende hur arbetet med att säkerställa åtgärder för 
budget i balans.  

Yttrande/Bedömning  
Socialnämnden beslutade den 20 november 2024 att ett nytt verktyg för 
stödbehovsmätningar skulle upphandlas. Ensolution AB vann upphandlingen. 
Stödbehovsmätningarna genomfördes sedan vid årsskiftet 2024/2025 på samtliga boenden 
enligt LSS/SoL samt på samtliga dagliga verksamheter. Ärendet togs upp i Socialnämnden 
den 26 mars 2025 som en del av ett större sparförslag. Ärendet avseende besparingsförslag 
har hänskjutits och nu ligger ärendet i socialnämndens arbetsutskottets sammanträde den 7 
maj 2025 för beslut. Inriktningen för budget 2026 är att utgå från KUBENs bemanning så till 
vida inga andra politiska beslut tas. Det kvarstår dock ett större arbete att få personalens 
tillgängliga tid att matchas mot individerna behov under dagen.  

För budget 2026 kommer förvaltningen att vända på budgetarbetet samt medtaga en 
förteckning på vad som inte inryms i befintlig budgetram.  
1. Reserv på 1% av budgetramen.  
2. Placeringskostnader utifrån statistik för de senaste åren.  
3. Säkra intäkter (hemtjänstavgift, hyresintäkter etc)  
4. Kostnader utifrån befintliga avtal (hyresavtal, trygghetslarm, årsavgifter för datasystem).  
5. Interna beslutade kostnader (lokalvård, mattransporter, it-kostnader etc)  
6. Personalkostnader utifrån framtagna fördelningsprinciper inom säbo, korttids, hemtjänst 
och funktionsstöd.  
7. Kostnader och intäkter kopplade till antal individer (matportioner)  
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

KSAU § 98/2025  KS 2025/935  
  

8. Personalkostnader till övrig lagstadgad verksamhet.  
9. Övriga kostnader som den lagstadgade verksamheten kräver.  
10. Personalkostnader för icke lagstadgad verksamhet.  
11. Övriga kostnader för icke lagstadgad verksamhet.  
12. Osäkra intäkter (statsbidrag)  

• Sedan jan 2025 har förvaltningen tagit fram en förenklad månadsrapportering som 
rapporteras till nämnden varje månad. I denna förenklade månadsrapporteringen 
framgår väsentliga avvikelser.  

• Den förenklade månadsuppföljningen behöver även innehålla nyckeltal avseende 
volymmått som är av betydelse. Arbete pågår och behöver även kopplas samman 
med nämndens målarbete.  

• Förvaltningen har påbörjat ett nytt angreppssätt avseende framtagande av åtgärder 
och uppföljning av åtgärder samt även för budgetarbetet för nästkommande år. Detta 
bygger på ett gemensamt arbete mellan förvaltningens ledningsgrupp och de 
ledningsgrupper som finns i respektive verksamhet. Arbetet drivs av förvaltningschef 
och stäms av med den politiska ledningen. Målet är framförallt färre men större 
åtgärder.  

• När åtgärder tas fram och redovisas till politiken finns även ett förtydligande med om 
åtgärder kräver politiskt beslut eller om åtgärden är verkställighet.  

• Förvaltningen informerar den politiska ledningen vilken påverkan som sker i 
verksamheterna utifrån olika alternativa beslut.  

• Mål och verksamhetsplan på förvaltningsövergripande nivå behöver tas fram och 
beslutas politiskt.  

• De fyra sistnämnda punkterna är för att säkerställa att arbetet med åtgärder för 
budget i balans bedrivs med en tydlig struktur avseende gränssnitt, ansvar och roller 
mellan nämnd och förvaltning.  

Finansiering 
Ej aktuellt. 

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Ingen beaktan har gjorts i socialnämnden.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse  

Slutgiltigt beslut skickas till 
Revisorerna, Socialnämnden 
Tillförordnad socialförvaltningschef J.H 
Ekonomichef K.A och Förvaltningsekonom J.N 
Verksamhetschef B.S, H.H 
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§ 99/2025  Godkännande tecknande av hyresavtal för yrkeshögskolan 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut: 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta, 
 
Hyresavtal godkänns med Olofströmshus för yrkeshögskolan på Vällaregatan 30. 
 
Uppdrag ges till utbildningsförvaltningschef att underteckna hyresavtalet. 

Ärendebeskrivning 
Patrik Håkansson, utbildningsförvaltningschef, föredrar ärendet. 
 
Som en besparingsåtgärd beslutades 2024 att komvux skulle lägga ner huvuddelen av sin 
verksamhet i Olofström. Avtal för lokalerna på Vällaregatan med Olofströmshus har därför 
sagts upp i sin helhet. Lokalerna nyttjades både av komvux och yrkeshögskolan. 

För att klara lokalbehovet för yrkeshögsskola inriktning automationsingenjör behövs dock 
fortfarande lokaler. Därför har fastighetsenheten i samverkan med utbildningsförvaltningen 
haft dialog med Olofströmshus om att hyra delar av lokalerna för denna verksamhet. 
Lokalerna som behöver hyras är på 418 kvadratmeter och hyran 480 tkr per år. 

Enlig beslut KS §110 2024-06-11 gäller följande: 

Nämnderna äger rätt att fatta beslut om hyresavtal med en årlig kostnad upp till fyra 
prisbasbelopp, alternativt en hyreshöjning på max 10%. Hyresavtal med kostnader därutöver 
beslutas av kommunstyrelsen. 

Därav behöver detta hyresavtalet beslutas av kommunstyrelsen. 

Yttrande/Bedömning 
Möjlighet finns inte i dagsläget att inrymma yrkeshögskolans verksamhet för 
automationsingenjörsutbildningen i någon av kommunens egna lokaler. Därav bedöms bästa 
möjligheten att vara att nyttja lokalerna som vårt kommunala bolag kan erbjuda oss. 

Finansiering 
Hyran ryms inom utbildningsförvaltningens budget för yrkeshögskolans verksamhet. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Utkast till hyresavtal för del av Vällaregatan 30 

Slutgiltigt beslut skickas till 
Utbildningsförvaltningschef P.H 
Ekonom I.P 
Fastighetssamordnare A.B 
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§ 100/2025  Svar på remiss av SOU 2025:18 Ett likvärdigt betygssystem 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut: 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta, 
 
Olofströms kommun lämnar svar på remissen av SOU 2025:18 Ett likvärdigt betygssystem 
enligt nedan yttrande. 

Ärendebeskrivning  
Patrik Håkansson, utbildningsförvaltningschef, föredrar ärendet. 
 
Ärendet har tidigare hanterats i UBNau § 34/2025. 

Olofströms kommun har utsetts till remissinstans gällande betänkande av utredningen om 
likvärdiga betyg och meritvärden (SOU 2025:18).  

Yttrande/Bedömning  
I utredningen föreslås bland annat följande:  

En ny betygsskala införs, utan skarp gräns för godkänd nivå.  

Betyg sätts på en skala 1-10 enligt följande symmetriska skalsteg:  

• 1-3 mindre än godtagbara kunskaper  

• 4-5 godtagbara kunskaper  

• 6-7 goda kunskaper  

• 8-9 mycket goda kunskaper  

• 10 utmärkta kunskaper  

Gällande behörighetskrav till gymnasieskolan ska genomsnittligt meritvärde 4 ge behörighet 
till gymnasiet.  

• Nationella slutprov införs enligt ny modell, dessa slutprov ska vara digitala och 
centralt rättade och ska inte vägas in i lärarens betygssättning.  

• Lärare sätter betyg utifrån egna befintliga betygsunderlag.  

• En modell för meritvärdeskalibrering införs.  

Utredningens förslag är att den nya betygsskalan införs hösten 2027 för de elever som då 
börjar i gymnasieskolan. Gällande grundskolan är planen att betygsskalan införs i 
grundskolans 2 sista årskurser i samband med att grundskolan blir 10-årig höstterminen 
2028.  

Förslaget innebär att meritvärdeskalibrering införs vårterminen 2030.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
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Remissmissiv 
UBNau protokoll 2025-05-19 

Slutgiltigt beslut skickas till  
Regeringskansliet 
Utbildningsnämnden 
Förvaltningschef P.H 
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§ 101/2025  Svar på remiss av promemorian Ett nationellt mobilförbud i 
de obligatoriska skolformerna och fritidshemmet 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut: 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta, 
 
Olofströms kommun lämnar svar på remiss av promemorian Ett nationellt mobilförbud i de 
obligatoriska skolformerna och fritidshemmet enligt nedan yttrande. 

Ärendebeskrivning  
Patrik Håkansson, utbildningsförvaltningschef, föredrar ärendet. 
 
Ärendet har tidigare hanterats i utbildningsnämndens arbetsutskott § 35/2025. 

Utbildningsdepartementet har genom promemorian Ds 2025:9 föreslagit en nationell 
reglering som innebär att elevers mobiltelefoner ska samlas in vid varje skoldags början och 
återlämnas vid skoldagens slut, inom de obligatoriska skolformerna och fritidshemmet. Syftet 
med förslaget är att stärka tryggheten, förbättra studieron och främja det sociala samspelet i 
skolmiljön. Regeringen bedömer att det finns ett behov av att införa ett enhetligt, nationellt 
regelverk och att tidigare reformer inte har varit tillräckliga. Möjlighet till undantag för 
pedagogisk användning och individuella behov föreslås kvarstå.  

Yttrande/Bedömning  
Utbildningsförvaltningen delar målet om en trygg och studieropräglad skola, men avstyrker 
förslaget om ett generellt nationellt mobilförbud. Förvaltningen bedömer att mobiltelefonen 
kan utgöra ett pedagogiskt hjälpmedel, inte minst i arbetet med att utveckla elevers digitala 
kompetens och i takt med skolans ökade användning av AI-stöd.  

Ett generellt förbud riskerar att bli ett hinder för skolans utvecklingsarbete samt tar inte 
hänsyn till att mobilproblematik ofta är ett symtom snarare än en orsak till ordningsproblem. 
Skolans kompensatoriska uppdrag, särskilt i utsatta områden, kräver flexibilitet och en 
förmåga att möta elever där de är.  

Förvaltningen menar att det i första hand bör vara en lokal fråga hur mobilanvändningen 
regleras, med stöd i redan befintlig lagstiftning. Rektorernas befintliga mandat att fatta beslut 
om mobilförbud har visat sig fungera i praktiken. Den lokala förankringen, elevdelaktigheten 
och anpassningen till skolans kontext är avgörande för att skapa fungerande och legitima 
ordningsregler.  

Därför förordar förvaltningen att kommunerna fortsatt ges möjlighet att fatta egna beslut om 
mobilpolicy utifrån skolans behov och förutsättningar.  

Finansiering  
Det framkommer inga kostnader. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Remissmissiv 
UBNau protokoll 2025-05-19 



 Protokoll 20(35) 
 Sammanträdesdatum  
 2025-05-27  

 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 

KSAU § 101/2025  KS 2025/1121  
  

Slutgiltigt beslut skickas till 
Utbildningsdepartementet 
Utbildningsnämnden 

  



 Protokoll 21(35) 
 Sammanträdesdatum  
 2025-05-27  

 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 

KSAU § 102/2025  BN 2025/1318  
  

§ 102/2025  Svar på remiss av promemorian Utökad registerkontroll i 
utbildningsväsendet och en ny grund för avskiljande av studenter 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut: 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta, 
 
Olofströms kommun lämnar svar på remiss av promemorian Utökad registerkontroll i 
utbildningsväsendet och en ny grund för avskiljande av studenter enligt nedan yttrande. 

Ärendebeskrivning  
Patrik Håkansson, utbildningsförvaltningschef, föredrar ärendet. 
 
Ärendet har tidigare hanterats i utbildningsnämndens arbetsutskott § 36/2025. 

Utbildningsdepartementet har skickat ut ovan nämnda promemoria på remiss till ett stort 
antal instanser, däribland kommuner. Remissen behandlar tre huvudsakliga förslag:  

1. Utökad registerkontroll inom skolväsendet och annan pedagogisk verksamhet.  

2. Registerkontroll inför antagning till vissa högskoleutbildningar.  

3. En ny grund för avskiljande av studenter och studerande inom högskolan och 
yrkeshögskolan.  

Förslagen syftar till att öka tryggheten för barn och elever, förbättra urvalet till särskilt 
ansvarsfulla utbildningar samt skapa tydligare regler för ordningsstörande beteenden i högre 
utbildning.  

Yttrande/Bedömning  
Utbildningsförvaltningen ställer sig i huvudsak positiv till promemorians intentioner. Vi 
tillstyrker att registerkontrollen inför anställning inom skolväsendet utökas till att omfatta fler 
brott samt att misstankar där åtal väckts inkluderas. Vi ser det som rimligt att samma krav 
införs för kommunal vuxenutbildning.  

Vi avstyrker förslaget om registerkontroll under pågående anställning, då det inte anses 
proportionerligt ur ett integritetsperspektiv. Vidare tillstyrker vi förslaget att ge 
Skolinspektionen och kommuner ökad tillgång till misstankeregistret vid tillsyn.  

Förslaget om en ny grund för avskiljande av studenter/studerande som upprepat uppvisar 
ordningsstörande beteenden bedöms som angeläget och välmotiverat, under förutsättning 
att rättssäkerheten säkerställs.  

Finansiering  
Det framkommer inga kostnader. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Remissmissiv 
UBNau protokoll 2025-05-19 



 Protokoll 22(35) 
 Sammanträdesdatum  
 2025-05-27  

 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 

KSAU § 102/2025  BN 2025/1318  
  

Slutgiltigt beslut skickas till 
Utbildningsdepartementet 
Utbildningsnämnden 
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§ 103/2025  Information om uppsägning av ramavtal för glasarbeten 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut: 

Informationen tas till dagens protokoll. 

Ärendebeskrivning 
Anne Berntsson, entreprenadupphandlare, föredrar ärendet. 
 
Olofströms kommun och Olofströmshus AB ingick 2024-04-01 ett ramavtal gällande 
glasarbeten med Sölvesborgs Glasmästeri AB som rangordnad etta. 

Under avtalstiden har Sölvesborgs Glasmästeri haft problem med att leverera enligt 
avtalsvillkoren, problemen har framförallt omfattat balkonginglasningar. Avtalsuppföljningar 
har gjorts löpande genom möten, samtal och fakturauppföljningar.  

2025-03-26 inkom Sölvesborgs Glasmästeri AB med en uppsägning där leverantören vill 
avsluta sitt ramavtal med Olofströms kommun och Olofströmshus AB då leverantören inte 
kommer att kunna uppfylla samtliga villkor enligt ramavtalet. 

Sölvesborgs Glasmästeri AB:s ramavtal upphör att gälla 2025-04-14.  

Rangordnad etta från 2025-04-14 är Ryds Glas.  

Beslutet skickas till 
Entreprenadupphandlare A.B 
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§ 104/2025  Svar på skrivelse från SPF om att ändra parkeringstiden från 
2 timmar till 3 timmar för parkeringsplatser i anslutning till Kulturhuset 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut: 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta, 
 
Olofströms kommun bifaller skrivelsen och ändrar parkeringstiden från 2 timmar till 3 timmar 
för parkeringsplatser i anslutning till Kulturhuset. 

Beslutsgång 
Ordföranden föreslår att bifalla skrivelsen och kommunstyrelsens arbetsutskott bifaller 
ordförandens förslag till beslut. 
 
Ärendebeskrivning 
AnnKristin Rådberg, teknisk chef, föredrar ärendet. 
 
SPF Olofströmsbygden har genom en skrivelse till Olofströms kommun, önskat att den 
tillåtna tiden för parkering (då p-skiva gäller) ändras från 2 timmar till 3 timmar. Skrivelsen 
avser parkeringsplatsen som är belägen längs med och med infart från Östra Storgatan, intill 
Kulturhuset. 

Teknisk samordnare Infrastruktur har sedan tidigare nekat ändring av angivna tider för 
tidsregleringen. 

Yttrande/Bedömning 
När en tidsbegränsad parkering infördes 2016, var ett av problemen att tillgängliga 
parkeringsplatser under dagtid saknades centralt. Ett fåtal av parkeringsplatserna beslutades 
regleras med p-skiva, 8–18. Parkeringen vid Kulturhuset med infart från Östra Storgatan har 
20 parkeringsplatser, där man får parkera 2 timmar mellan 8–18 (8–13), med krav på p-
skiva. Runt Kulturhuset finns 75 stycken ytterligare parkeringsplatser samt 6 stycken platser 
för rörelsehindrade och 5 stycken platser som är avsedda som laddplatser. På Lührsens väg 
finns ytterligare 19 stycken parkeringsplatser. Vid behov av ytterligare, parkeringsmöjligheter, 
är den övre platån på Olsgatan, 4 timmar. Här finns ett 50-tal parkeringsplatser och det är 
inte ett långt gångavstånd till Kulturhuset. 

Längs Ågatan och Kapellgatan råder inte parkeringsförbud. Även här finns möjligheter att 
parkera längs med gatorna i enlighet med det som Trafikförordningen generellt tillåter. 

Att majoriteten av parkeringsplatserna runt Kulturhuset är fria och tillgängliga ökar behovet 
av reglerade parkeringsplatser. För att övriga verksamheter och besökande till dessa ska ha 
en rimlig möjlighet att parkera och genomföra dessa besök, behöver de aktuella 
parkeringsplatsernas tidsreglering behållas så som utformning är idag. 

Finansiering 
Inte aktuellt för lagt beslutsunderlag. 

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Har beaktats och bedömning görs att respektive perspektiv inte påverkas. 
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Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Skrivelse från SPF 

Slutgiltigt beslut skickas till 
Teknisk samordnare Infrastruktur R.J 
Teknisk chef AK.R 
Ordförande för SPF Olofströmsbygden 
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§ 106/2025  Samrådssvar miljöfarlig verksamhet fastigheten Holje 103:9 
EBP i Olofström AB 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut: 

Olofströms kommun lämnar svar på samråd avseende miljöfarlig verksamhet inom 
fastigheten Holje 103:9 samt del av Rösjö 1:10 enligt nedan yttrande.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden föreslår att Olofströms kommun inte lämnar några synpunkter och 
kommunstyrelsens arbetsutskott bifaller ordförandens förslag till beslut. 

Ärendebeskrivning 
Karoline Mattsson, miljösamordnare/landsbygdsutvecklare, föredrar ärendet. 
 
EBP i Olofström AB inbjuder härmed till skriftligt samråd enligt miljöbalken avseende 
miljöfarlig verksamhet inom fastigheten Holje 103:9 samt del av Rösjö 1:10, Olofströms 
kommun. EBP önskar svar senast den 4 juni 2025. 

EBP i Olofström AB tillverkar tunnplåtsdetaljer. I nuläget finns EBP:s största kunder inom 
fordonsindustrin, men bolaget tillverkar även tunnplåtsdetaljer till andra branscher. EBP är 
specialiserade på produktion i lägre volymer för såväl serieproduktion som eftermarknad av 
tunnplåtsdetaljer. Produktionsanläggningen består av pressning, laserskärning, 
sammansättning, lasersvetsning, ytbehandling och emballering. Samtliga produkter går dock 
inte alltid genom hela processlinjen, då exempelvis vissa produkter enbart pressas alternativt 
målas innan de transporteras vidare till kund.  

Tillverkning av reservdelar i plåt prövades år 1996 och tillstånd enligt miljöskyddslagen 
erhölls samma år. År 1998 beslutade Länsstyrelsen att ge EBP i Olofström AB tillstånd enligt 
miljöskyddslagen till att utöka befintlig verkstadsindustri med uppförande och drift av 
anläggning för förbehandling och ytbehandling av plåt. Ändringar av villkoren har skett 
successivt under åren 2005, 2008 och 2012. Nuvarande tillstånd avser förbrukning av 
maximalt 18 000 ton plåt per år samt ytbehandling av maximalt 1 800 000 m2 per år.  

EBP avser att söka nytt tillstånd enligt 9 kap. miljöbalken för verksamheten i Olofström. 
Tillståndsansökan kommer att omfatta befintlig verksamhet, en ökning av den maximala 
årsförbrukningen av plåt, samt en ökning av den maximala årliga mängden ytbehandling. 
Utöver de processer som används i verksamheten idag, kommer den ansökta verksamheten 
även omfatta en pulverlackeringsprocess.  

Yttrande/Bedömning 
Då Olofströms kommuns tillsynsmyndighet är Miljöförbundet Blekinge Väst har Olofströms 
kommun inga synpunkter utifrån tillståndsprövning enligt Miljöbalken och hoppas Att EBP 
kommer att bedriva sin verksamhet under lång tid framöver i Olofström.   

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Barnrätts- och jämställdhetsperspektivet bedöms ej påverkas av beslutet.  
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Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Samrådsunderlag 2025-04-29 

Beslutet skickas till 
ebp@sweco.se  
Miljösamordnare och landsbygdsutvecklare K.M 
Samhällsutvecklingschef Ö.H 
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§ 107/2025  Samrådssvar Omprövning av Fridafors övre och nedre 
kraftverk 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut: 

Olofströms kommun lämnar samrådssvar på omprövning av verksamheten vid Fridafors 
Övre och Nedre kraftverk för moderna miljövillkor enligt yttrande nedan.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår att Olofströms kommun inte lämnar några synpunkter och 
kommunstyrelsens arbetsutskott bifaller ordförandens förslag till beslut. 

Ärendebeskrivning 
Karoline Mattsson, miljösamordnare/landsbygdsutvecklare, föredrar ärendet. 
 
Fiskevårdsteknik i egenskap av ombud för verksamhetsutövaren vid Fridafors Övre och 
Nedre kraftverk, inbjuder berörda markägare, föreningar, myndigheter och andra intressenter 
att inkomma med synpunkter senast den 31 maj 2025 inför ansökan till Mark- och 
Miljödomstolen. Samrådet avser omprövning av verksamheten vid Fridafors Övre och Nedre 
kraftverk för moderna miljövillkor enligt Miljöbalken. 

Fridafors Övre och Nedre kraftverk ligger i Mörrumsån i östra utkanten av orten Fridafors, 
Tingsryds kommun, cirka 4 kilometer nedströms Granö kraftverk. Anläggningarna har historik 
sedan slutet av 1800-talet. Mellan 2014–2019 renoverades båda anläggningarna och 
moderna fiskvägar för både upp- och nedvandring anlades vid båda kraftverken. 

Utformningen av fiskvägarna vid de båda anläggningarna är prövad genom domar 2014. 
Dessa domar innehåller även driftsvillkor. Fiskvägarna och dess drift uppfyllde vid 
etableringen kraven på bästa möjliga teknik enligt miljöbalken. Det är verksamhetsutövarens 
uppfattning att detta krav alltjämt uppfylls. 

Yttrande/Bedömning 
Då Olofströms kommuns tillsynsmyndighet är Miljöförbundet Blekinge Väst har Olofströms 
kommun inga synpunkter utifrån tillståndsprövning enligt Miljöbalken.  

Olofströms kommun ser att vattenkraften spelar en avgörande roll för elförsörjningen i 
elområde 4 (södra Sverige), där elbalansen ofta är ansträngd. Genom att producera förnybar 
och planerbar el bidrar vattenkraften till att stabilisera elnätet, särskilt under kalla vinterdagar 
och perioder med låg vindkraftproduktion. Dess förmåga att snabbt reglera effekt gör den till 
ett värdefullt komplement i omställningen till ett fossilfritt energisystem. Dessutom sker 
elproduktionen lokalt, vilket minskar överföringsförluster och stärker den regionala 
försörjningstryggheten. Olofströms kommun ser att Fridafors Övre- och Nedre kraftverk är en 
viktig del i omställningen till förnybar elproduktion.  

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Barnrätts-och jämställdhetsperspektivet bedöms inte påverkas av samrådsyttrandet. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
2025-04-18 Samrådsunderlag Fridafors 
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Beslutet skickas till 
erik.bergman@fvt.se, ange ärende ”Fridafors” 
Miljösamordnare och landsbygdsutvecklare K.M 
Samhällsutvecklingschef Ö.H 
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§ 108/2025  Revidering av föreskrifter för avfallshantering för Olofströms 
kommun 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut: 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen kommunfullmäktige 
beslutar, 
 
Olofströms kommun beslutar att anta revideringen av föreskrifter för avfallshantering för 
Olofströms kommun. 

Ärendebeskrivning 
Karoline Mattsson, miljösamordnare/landsbygdsutvecklare, föredrar ärendet. 
 
Kommuner har lokala föreskrifter för avfallshanteringen eftersom nationella regler inte alltid 
täcker de behov och förhållanden som finns lokalt. Genom att anta egna föreskrifter kan 
kommunen anpassa reglerna efter lokala förutsättningar, exempelvis när det gäller 
avfallshantering, eldning eller buller. Det gör det möjligt att förebygga störningar, minska 
miljöpåverkan och skapa en tryggare och mer hälsosam livsmiljö för invånarna. Då 
lagstiftningen runt eldning av trädgårdsavfall har förändrats behöver Olofströms kommun nu 
revidera sina lokala renhållningsföreskrifter.  

Yttrande/Bedömning 
I dagsläget regleras eldningsförbudet i separata bestämmelser, vilket skapar oklarheter kring 
ansvar och tillämpning. Genom att flytta regleringen av eldningsförbudet till kommunens 
renhållningsföreskrifter samlas bestämmelser om hantering av avfall, inklusive 
trädgårdsavfall och eldning, på ett enhetligt ställe. Det stärker tydligheten, ökar efterlevnaden 
och gör det lättare för invånare att förstå vilka regler som gäller – samtidigt som det bidrar till 
en effektivare tillsyn och ett förbättrat skydd för både miljön och människors hälsa. 

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Barnrätt- och jämställdhetsperspektivet bedöms inte påverkas av beslutet.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Renhållningsföreskrifter 2025 Olofström 

Slutgiltigt beslut skickas till 
Miljöförbundet Blekinge Väst  
Västblekinge Miljö AB  
Miljösamordnare och landsbygdsutvecklare K.M 
Samhällsutvecklingschef Ö.H 
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§ 109/2025  Revidering av Olofströms lokala föreskrifter för att skydda 
människors hälsa och miljön 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut: 

Ärendet återremitteras för att kompletteras med Miljöförbundet Blekinge Västs motivering 
varför punkten om tillstånd för ormhållning plockats bort. 

Ärendebeskrivning 
Karoline Mattsson, miljösamordnare/landsbygdsutvecklare, föredrar ärendet. 
 
Kommuner har lokala föreskrifter för att skydda människors hälsa och miljö eftersom 
nationella regler inte alltid täcker de behov och förhållanden som finns lokalt. Genom att anta 
egna föreskrifter kan kommunen anpassa reglerna efter lokala förutsättningar, exempelvis 
när det gäller avfallshantering, eldning eller buller. Det gör det möjligt att förebygga 
störningar, minska miljöpåverkan och skapa en tryggare och mer hälsosam livsmiljö för 
invånarna. Då lagstiftningen runt eldning av trädgårdsavfall har förändrats behöver 
Olofströms kommun nu revidera sina lokala föreskrifter för att skydda människors hälsa och 
miljö.  

Yttrande/Bedömning 
I dagsläget regleras eldningsförbudet i separata bestämmelser, vilket skapar oklarheter kring 
ansvar och tillämpning. Genom att flytta regleringen av eldningsförbudet till kommunens 
renhållningsföreskrifter samlas bestämmelser om hantering av avfall, inklusive 
trädgårdsavfall och eldning, på ett enhetligt ställe. Det stärker tydligheten, ökar efterlevnaden 
och gör det lättare för invånare att förstå vilka regler som gäller – samtidigt som det bidrar till 
en effektivare tillsyn och ett förbättrat skydd för både miljön och människors hälsa. 

I samband med revideringen har även punkten om tillstånd för ormhållning plockats bort, 
samt kravet på anmälan för att inrätta eller använda en ny anläggning för grundvattentäkt 
inom 300 meter från kustlinjen.  

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Barnrätt- och jämställdhetsperspektivet bedöms inte påverkas av beslutet.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Lokala föreskrifter för människors hälsa och miljö 

Beslutet skickas till 
Miljösamordnare och landsbygdsutvecklare K.M 
Samhällsutvecklingschef Ö.H 
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§ 110/2025  Information, dialog och status om prioriterade detaljplaner 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut: 

Informationen tas till dagens protokoll. 

Ärendebeskrivning 
Oskar Sandberg, planarkitekt, föredrar ärendet. 
 
Samhällsutvecklingschef samt kommunens planarkitekter bjuds in till kommunstyrelsens 
arbetsutskott för att informera om pågående detaljplaner. 

Dialog förs kring status på prioriterade detaljplaner. Dialog förs även kring vilka detaljplaner 
som är i skedet att färdigställas inom en överskådlig framtid. 

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Perspektiven anses inte påverkas av beslutets karaktär.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
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§ 112/2025  Uppdrag att utreda stöd till trygghetsboende med 
trygghetsvärd 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut: 

Kommunchefen ges i uppdrag att tillsätta en arbetsgrupp med uppgift att ta fram ett 
beslutsunderlag för införande av ett stöd till trygghetsboenden i form av trygghetsvärdar. 

Återrapportering av förslag till beslut ska ske under september 2025. 

Ärendebeskrivning 
Trygghetsboenden är en viktig del i kommunens arbete med ett tryggt och inkluderande 
åldrande. Det är en boendeform som kombinerar självständighet med tillgång till trygghet och 
social samvaro.  

Det finns i dagsläget ingen enhetlig modell för hur trygghetsvärdar används i boenden inom 
kommunen. I andra kommuner har man framgångsrikt infört stödformer där kommunen 
subventionerar tjänsten trygghetsvärd utifrån boendets storlek och behov.  

För att säkerställa att resurserna används på ett ändamålsenligt sätt och att modellen blir 
rättvis, transparent och genomförbar krävs en strukturerad utredning. Därför föreslås att en 
arbetsgrupp med representanter bland annat från socialförvaltningar tillsätts. 

Yttrande/Bedömning 
Förslag till beslut innebär att kommunchefen får i uppdrag att tillsätta en arbetsgrupp med 
uppgift att ta fram ett beslutsunderlag för införande av ett stöd till trygghetsboenden i form av 
trygghetsvärdar. 

Arbetsgruppen ska: 
1. Föreslå en modell för stöd där antalet timmar trygghetsvärd per boende utgår från antalet 
lägenheter i boendet. 
2. Definiera trygghetsvärdens uppgifter och ansvar. 
3. Föreslå regler och avtal för uppdraget. 
4. Föreslå villkor för fastighetsägare att omfattas av stödet. 
5. Redogöra för alternativ kring vem som ska vara arbetsgivare (kommunen eller annan 
aktör). 
6. Beräkna kostnader för olika modeller. 
7. Föreslå finansieringsalternativ. 

Arbetsgruppen ska redovisa sitt förslag under september 2025. 

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Uppdraget att ta fram ett förslag medför inte några konsekvenser varken utifrån ett barn- och 
ungdomsperspektiv eller utifrån ett jämställdhetsperspektiv.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 

Beslutet skickas till 
Kommunchef I.R 
Ekonomichef K.A 
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Tillförordnad socialförvaltningschef J.H 
VD Olofströmshus AB L.P 
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